
Notulen supportersvertegenwoordiging 8 november 2021 via Microsoft teams 

Aanwezig: Gert Woltjer, Henk van Beek, Pieter-Jan Janssen, Lidwien Hummelink, Jeroen Oude 
Spraaksté, Marcel Venix, Ramon Petit, Alex Lesschen, Jeroen Willekens, Stephen de Jong, Jacqueline 
Baljeu (KNVB), Stefanie Witvliet (KNVB), Rosella Passier (KNVB), Stefan van Hoof (KNVB). 
 
Afwezig: Rene Scholten, Rik Wilthof, Anneke de Vries, Hans Hage, Mervin Acoca. 
 
Opening 
Stefan opent de vergadering en heet iedereen welkom. Vanwege het coronavirus vindt het overleg 
wederom online plaats. Rik Wilthof, Anneke de Vries en Rene Scholten hebben zich vooraf afgemeld. 
Van de overige afwezigen is niets vernomen. 
 
Speelschema 2022 
Stefan geeft een toelichting op het voorlopige wedstrijdschema 2022 inclusief belangrijke data. Deze 
staan hieronder opgenomen. 
 

• 16 december: loting Nations League 

• 19 januari – 6 februari: UEFA Futsal EURO 2022 (Amsterdam en Groningen) 

• Eind februari: window friendlies OranjeLeeuwinnen 

• Eind maart: window friendlies Nederlands elftal 

• April: loting groepsfase FIFA World Cup Qatar 2022 

• 8 april: Nederland – Cyprus (OranjeLeeuwinnen) 

• 12 april: Nederland – Wit-Rusland (OranjeLeeuwinnen) 

• Begin juni: window UEFA Nations League (2x thuis, 2x uit) 

• Eind juni: window friendlies OranjeLeeuwinnen 

• 6 juli – 31 juli: UEFA Women’s EURO 2022, Engeland 

• September: window UEFA Nations League (1x thuis, 1x uit) 

• 6 september: Nederland – IJsland (OranjeLeeuwinnen) 

• Oktober: window friendlies Nederlands elftal 

• November: mogelijk friendly Nederlands elftal (spelers mogen 14 november door clubs worden 
vrijgegeven) 

• 21 november – 18 december: FIFA World Cup Qatar 2022 

• December: loting kwalificatie UEFA EURO 2024 Duitsland 
 
Op 31 december 2021 eindigt de huidige puntencyclus. Normaal gesproken start dan per 1 januari de 
nieuwe puntencyclus voor kwalificatie EK 2024 Duitsland (1 januari 2022 – 31 december 2023). Het WK 
in Qatar is echter in de winter ipv de zomer. Stefan vraagt hoe de aanwezigen hiermee willen omgaan.  
 
Lidwien stelt voor om de huidige periode door te trekken naar 31 maart 2022. Indien Nederland zich niet 
direct plaatst voor het WK in Qatar, dan horen volgens haar de play-offs in maart 2022 hier ook bij. Deze 
zijn volgens haar onderdeel van de WK-cyclus. Jeroen OS is van mening dat door deze keuze de 
periode van punten sparen voor EK2024 in Duitsland korter is. Daar komt volgens hem een grote vraag 
naar tickets terwijl naar Qatar waarschijnlijk minder fans afreizen. Uitgangspunt is om trouwe supporters 
te belonen en die hebben meer kans met de 2 extra wedstrijden in maart. Zowel Gert als Pieter-Jan zijn 
van mening dat 2 extra wedstrijden in maart het verschil niet maken. Er zijn vanaf 1 april voldoende 
wedstrijden om punten te sparen voor EK2024. Besloten wordt om de huidige cyclus door te trekken 
naar 31 maart 2022. Per 1 april 2022 start de nieuwe cyclus richting EK2024. Deze loopt dan t/m 31 
december 2023 [BESL].  
 
Toelichting WK Qatar 
Stefan ligt kort het speelschema toe. Het WK vindt plaats van 21 november t/m 18 december. Er wordt 
gespeeld in 8 stadions en in de groepsfase zijn er 4 wedstrijden per dag met aftrap om 13.00u, 16.00u, 
19.00u en 22.00u lokale tijd (2 uur later dan Nederland).  
 
Rosella geeft vervolgens een korte toelichting op stand van zaken WK Qatar en is met name benieuwd 
wat de ideeën van supporters zijn richting bezoek aan Qatar en welke vragen er leven.  
 
Marcel is wel van plan te gaan maar vanwege de hoge prijzen voor een kortere periode.  
 



Henk twijfelt of hij moet gaan vanwege de situatie ter plaatse. Hij heeft een probleem met de organisatie 
van het WK in Qatar en vindt het belangrijk bij de fans te peilen hoe wij (KNVB en supporters) ons daar 
gaan presenteren en het toernooi beleven. Door de mensenrechtensituatie, de erbarmelijke 
werkomstandigheden van de arbeiders en het aantal dodelijke slachtoffers bij de bouw van de stadions 
vindt hij het ongemakkelijk om daar groots te feesten. Daarentegen wil hij het WK ook niet missen. 
Daarnaast is het een dure aangelegenheid en is hij benieuwd naar beschikbaarheid van locaties. Hij 
geeft aan dat het belangrijk is rekening te houden met beeldvorming. Hij merkt dat er bij de vaste groep 
fans een rem op zit en is ervan overtuigd dat supporters zelf ook een statement zullen maken. Henk 
oppert het idee om vanuit KNVB en Amnesty een boodschap te brengen aan Oranjesupporters. 
 
Alex snapt de gedachte van Henk en voelt ook het ongemak. Hij is vooral benieuwd wat er te beleven 
valt in Qatar. Hij zal zeker afreizen maar ook voor een kortere periode. Hij is ook benieuwd hoe de KNVB 
hierin staat. Stefan geeft aan dat tot op heden van vaste fans geen vragen of opmerkingen zijn 
ontvangen. Alex is van mening dat aandacht moet worden gegeven aan het ongemakkelijke gevoel dat 
bij sommige fans leeft en doet ook de suggestie om als Oranjesupporters samen iets te doen.  
 
Stephen sluit zich aan bij Henk en Alex en proeft het ongemak tot op zekere hoogte bij het WK in Qatar 
vanwege de maatschappelijke discussie omtrent de mensenrechten. Het is hem nog niet duidelijk hoe 
Qatar en zijn autoriteiten zullen omgaan met fans die tijdens het WK eventueel een publiek statement 
maken over de mensenrechten (in bijvoorbeeld de vorm van een spandoek). Voor supporters zou het 
fijn zijn hier informatie en eventuele richtlijnen over te krijgen na het bezoek van de KNVB aan Qatar in 
december 2021. 
 
Pieter-Jan is met name benieuwd wat er mogelijk is in Qatar. Kan er een feest worden georganiseerd, 
mag je in het openbaar alcohol nuttigen, hoe gaan autoriteiten om met fans die ter plaatse een statement 
maken? Rosella geeft aan dat dergelijke onderwerpen tijdens een bezoek in december as worden 
besproken met organisatiecomité, ambassade etc.  
 
Toelichting UEFA Women's EURO2022 
Stefan licht kort toe hoeveel tickets zijn aangevraagd. De wedstrijd tegen Zweden is het meest populair 
met 1.000 fans. De andere groepswedstrijden zijn 600 tickets aangevraagd. Op dit moment is 60% van 
de aangevraagde tickets daadwerkelijk besteld via UEFA. 
 
Rosella geeft een korte toelichting op activiteiten in Engeland. Insteek is om de Oranjewarmte naar 
Engeland te brengen met anthem, fanzone en Oranjeparade.    
 
Bestemmingsreserve OnsOranje B.V.  
Tijdens eerder overleg heeft Stefan gemeld dat OnsOranje door de coronamaatregelen en lagere kosten 
in seizoenen 2019/’20 en 2020/’21 een hogere winst heeft behaald dan wenselijk was. Momenteel is 
een bedrag van € 310.000 ondergebracht in een bestemmingsreserve. Ook voor het huidige seizoen is 
de verwachting dat meer winst wordt gemaakt dan begroot. 
 
OnsOranje B.V. begroot per seizoen een winst van € 1,- per ClubCardhouder. Voor extra winst is het 
standpunt van de KNVB dat deze moet terugvloeien naar de ClubCardhouders.   
 
OnsOranje streeft ernaar dat een ClubCardhouder tenminste 1x per seizoen in het stadion aanwezig is 
om het elftal te steunen. Er is echter een groep ClubCardhouders die deze nooit gebruikt. Het idee is 
daarom om bij de wedstrijd in maart (mits geen WK play off) naast de standaardkorting van 10% een 
extra forse korting aan Oranje ClubCardhouders te geven. Enerzijds als dank voor de trouwe steun voor 
de vaste supporters en anderzijds om de groep te bereiken die nooit in het stadion zit. Een soortgelijke 
extra korting zou ook kunnen gelden bij een wedstrijd van de OranjeLeeuwinnen omdat dit een andere 
doelgroep betreft. Stefan vraagt naar de mening van de aanwezigen en of er andere suggesties zijn.  
 
Lidwien is het eens om een grote korting toe te kennen. Wellicht ook goed om te koppelen aan een 
winactie met een sponsor zoals Albert Heijn.  
 
Rene sluit kort even aan bij het overleg en stelt een korting voor zoals de ANWB doet. Hoe langer lid, 
hoe hoger de korting. Stefan is hier echter geen voorstander van omdat duur van het lidmaatschap niet 
relevant meer is. Wedstrijdbezoek is wat telt.  
 



Marcel denkt aan een leuke fandag of een goede artiest bij een wedstrijd maar vindt korting het beste 
idee.  
 
Jeroen OS denkt aan een actie om meer jeugd naar de wedstrijd te halen. Jacqueline geeft aan dat we 
bezig zijn met Oranjedebuut. Elke wedstrijd worden er hier 5 kinderen uitgekozen. Daarnaast is er elke 
wedstrijd al een familievak waar kinderen 50% korting ontvangen.  
 
Alex voelt ervoor om te splitsen met korting en leuke activiteit. 
 
Pieter-Jan doet het voorstel om consumptiemunten te verstrekken of tegoedbon voor eten en drinken.  
Stefan geeft aan de verschillende opties mee te nemen. Communicatie hierover volgt begin 2022.  
 
Rondvraag  
Stefan geeft aan dat een nieuw type supporter de wedstrijden bezoekt. De KNVB ervaart dat deze 
supporters niet in alle gevallen een positieve bijdrage leveren aan de sfeer. Hij vraagt hoe de 
aanwezigen dit ervaren. Henk beaamt dit en maakt zich vooral zorgen over uitwedstrijden. Bij 
thuiswedstrijden verwacht je dit eerder door clubsupporters. In Letland was het volgens hem erg 
vervelend door o.a. drankgebruik.  
 
Gert ervaart hetzelfde en vind vooral het smijten met bier ongepast. Daarnaast merkt hij op dat er een 
andere sfeer hangt in het sfeervak dan een aantal jaar geleden.  
 
Lidwien geeft aan dat er groepen jongere mensen zitten voor een uitje (eerste keer) en niet zo zeer voor 
het voetbal. Dat komt volgens haar de sfeer niet ten goede. Henk vindt dit terecht punt.  
 
Ramon merkt op dat er een nieuwe groep aanwezig die ook op Instagram zit met ruim 5.000 volgers. 
Stefan bevestigt dat dit de Dutch Fanatics zijn. Op korte termijn gaat de KNVB met hen in gesprek om 
te kijken of en op welke wijze zij kunnen worden gefaciliteerd. Zowel Henk als Gert vinden dit nieuwe 
initiatief positief. Het is sfeer verhogend en deze groep heeft een aantal leuke nieuwe liedjes.  
 
Marcel vraagt naar het aantal fans in Montenegro. Volgens Stefan zijn dit er momenteel 233. Daarnaast 
vraagt hij waarom tijdens de laatste interland in Rotterdam de instrumenten verspreid zaten over het 
stadion. Stefanie geeft hier korte toelichting op. In het familievak zat het orkest. De 2 trommelaars zaten 
aan de andere kant in het sfeervak. Deze keuze is gemaakt om de sfeer naar elkaar te verhogen. 
Daarnaast is er een verleden tussen orkest en trommelaars waardoor het beter is ze niet bij elkaar in 
hetzelfde vak te plaatsen.  
 
Ramon geeft aan dat bij veel clubs het thuisspelende team de tweede helft in de richting van het sfeervak 
speelt. Hij vraagt waarom dit bij het Nederlands elftal niet kan. Henk is het hier volledig mee eens en 
geeft aan dit al meerdere keren te hebben aangekaart. Jacq gaat dit nogmaals navragen bij het team 
[AP].  
 
Ramon vraagt naar de parkeersituatie rond de Kuip. Hij vindt het gek dat er kosten worden gevraagd bij 
P Beverwaard terwijl deze locatie bij Feyenoord gratis is. Jacqueline geeft aan dat dit afspraken zijn 
tussen gemeente, stadion en KNVB. P&R naast Beverwaard is gratis; P Beverwaard is betalend. 
Jacqueline gaat dit navragen en komt hier bij een volgend overleg op terug [AP]. 
 
Gert vraagt tenslotte naar de coronamaatregelen in Montenegro. Stefan meldt dat de bezoekersmail is 
verstuurd met daarin de meest recente informatie. De KNVB staat in nauw contact met de Nederlandse 
ambassade en daar zijn geen berichten bekend anders dan vermeld in de mailing.  
 


